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CONSILIUL JUDEŢEAN BACĂU 
Compartiment de lucru consilieri judeţeni 
Nr.27268 din 10.10.2023 
 
 

    PROCES - VERBAL 
încheiat astăzi, 10.10.2023, în şedinţa extraordinară convocată de îndată a 

Consiliului Judeţean Bacău 
 

  Ședința a fost convocată în conformitate cu prevederile art.178 alin.(2) coroborat cu prevederile 
art.179 alin.(3) şi alin.(6) raportat la art.134, ale art.191 alin. (1) lit. b) şi alin.(3) lit. a), precum şi ale 
art.196 alin.(1) lit.b) din Codul administrativ cu modificările și completările ulterioare, prin Dispoziţia 
nr.733 din 09.10.2023 a Preşedintelui Consiliului Judeţean Bacău. A fost adusă la cunoştinţă publică pe 
site-ul consiliului judeţean şi comunicată consilierilor judeţeni în termenul prevăzut de lege. 

  Din totalul de 36 de consilieri judeţeni în funcţie, sunt prezenţi 30 de consilieri. 19  consilieri sunt 
prezenţi în sală, 11 consilieri participă on-line şi 6 consilieri sunt absenţi, respectiv doamna consilier Coşa 
Maricica Luminiţa, doamna consilier Cristea Tina Oana, domnul consilier Griţcu Gabriel, domnul consilier 
Necula Cosmin, domnul consilier Şova Sorin şi domnul consilier Vreme Valerian. 
   Având în vedere problemele de pe ordinea de zi, la şedinţă participă doamna Albuţ Alexandra 
director DGASPC Bacău, directorii/şefii de serviciu ai direcţiilor/serviciilor din aparatul de specialitate al 
consiliului judeţean şi reprezentanţii mass-media.  
 Şedinţa fiind legal convocată şi constituită îşi poate desfăşura lucrările. 
 Lucrările şedinţei sunt conduse de domnul preşedinte Valentin Ivancea. 
 Şedinţa se desfăşoară  în sala mare de şedinţe a Consiliului Judeţean Bacău.  
 Comisia economică, Comisia sănătate, asistenţă socială, tineret şi sport, Comisia educaţie, cultură,  
artă şi religie, Comisia juridică şi administraţie publică, Comisia urbanism, amenajarea teritoriului şi 
lucrări publice, au emis avize favorabile pentru toate proiectele înscrise pe proiectul ordinii de zi.  
 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Bună ziua doamnelor şi domnilor consilieri. Bine aţi venit la şedinţa 
extraordinară de astăzi. 
 

  Pentru şedinţa de astăzi, proiectul ordinii de zi este următorul: 

1. Aprobarea procesului-verbal al şedinţei  ordinare din data de 29.09.2023;  
 

 
                                   

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea Strategiei județene de dezvoltare a serviciilor sociale pentru 
perioada 2014-2024 ;  

Iniţiator: dl. Valentin Ivancea – preşedinte al Consiliului Judeţean Bacău 
 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea scrisorii de așteptări în vederea selecției membrilor Consiliului de 
Administrație al Regiei Autonome Aeroportul Internațional "George Enescu" Bacău;. 

Iniţiator: dl. Valentin Ivancea – preşedinte al Consiliului Judeţean Bacău 
 
 

4. Proiect de hotărâre privind înființarea comisiei de selecție a membrilor Consiliului de Administrație 
al R. A. AEROPORTUL INTERNATIONAL ”GEORGE ENESCU” Bacău; 

Iniţiator: dl. Valentin Ivancea – preşedinte al Consiliului Judeţean Bacău 
 

5.  Proiect de hotărâre privind modificarea arondării actuale a localităţilor judeţului Bacău la Serviciile   
Publice Comunitare Locale de Evidenţă a Persoanelor, ca urmare a înființării si avizarii funcționării 
Serviciului Public Comunitar Local de Evidență a Persoanelor Stănișești;  

Iniţiator: dl. Valentin Ivancea – preşedinte al Consiliului Judeţean Bacău 
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6. Rezultatele analizei controlling aferente anului 2022, la Spitalul Județean de Urgență Bacău și 
recomandari pentru eficientizarea activitații. 

Prezintă: dl. Valentin Ivancea – preşedinte al Consiliului Judeţean Bacău      
     ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: La punctul 6 de pe proiectul ordinii de zi nu va trebui aprobat 
nimic. Rezultatele  controlling-ului se vor aproba în Consiliul de Administraţie al spitalului, noi doar vă 
prezentăm.  

          

 Sunt consultaţi consilierii judeţeni dacă au observaţii cu privire la proiectul ordinii de zi, prezentate. 
 Nefiind observaţii, se supune aprobării proiectul ordinii de zi în forma prezentată şi se aprobă în 

unanimitate. 
 

Nr. 
crt. 

Nume și prenume 
consilier județean 

Votat 
PENTRU 

Votat 
ÎMPOTRIVĂ ABȚINERE 

 
Ivancea Valentin, 
președinte 

x   

1. Andrieș Ionuț x   
2. Bîrzu Ilie x   
3. Boca Laurențiu x   
4. Budacă Vasile x   
5. Coșa Maricica absent   
6. Cosma Elena x   
7. Cristea Tina Oana absent   
8. Cucerescu Ion x   
9. Droiman Alexandru x   
10. Enea Pavel Iulian x   
11. Egarmin-Ana-Maria x   
12. Filip Daniela x   
13. Gavriliu Adrian x   
14. Grițcu Gabriel absent   
15. Hîrțescu Roxana x   
16. Isvoran Vasile x   

17. Marcu Costică x   
18. Margină Gelu x   
19. Munteanu George x   
20. Melinte Ion x   
21. Mititelu Mihai x   
22. Nechita Neculai x   
23. Necula Cosmin absent   
24. Nistor Adrian x   
25. Olteanu Petre-Cezar x   
26. Panfil Gelu Ionuţ x   
27. Patriche Emilian x   
28. Pravăț Silviu Ionel x   
29. Popescu-Gagiu Ştefana                     x   
30. Poșa Irina Diana x   
31. Pleșca George Bogdan  x   
32. Pîslaru Marius x   
33. Scripăț Constantin x   
34. Țaga Aurelia x   
35. Șova Sorin absent   
36. Vreme Valerian absent   

       
Pentru proiectul de hotărâre înscris la punctul 2,  precizăm că  Direcția  Generală  de  Asistență  

Socială și Protecția Copilului Bacău va accesa noi linii de finanțare în cadrul proiectelor europene, 
perioada estimată pentru închiderea apelului fiind trimestrul 3 al anului curent, motiv pentru care se 
impune adoptarea în regim de urgență a proiectului de hotărâre. 
 
          Pentru proiectele de hotărâre înscrise la punctele 3  și 4  menționăm că scrisoarea de așteptări 
este unul din documentele obligatorii cu care începe procesul de selecție a membrilor consiliului de 
administrație pentru întreprinderi publice, iar forma finală a scrisorii de așteptări este aprobată de 
conducătorul autorității publice tutelare. Având în vedere necesitatea accelerării procesului de selecție a 
membrilor Consiliului de Administrație al R. A. AEROPORTUL INTERNATIONAL ”GEORGE 
ENESCU” Bacău,  selecție necesară atât pentru asigurarea unei administrări eficiente a regiei autonome, 
cât și pentru realizarea de servicii aeroportuare de înaltă calitate, considerăm necesară adoptarea în regim 
de urgență a proiectelor de hotărâre. 
 
         Pentru proiectul de hotărâre înscris la punctul 5, urgența este justificată de faptul că BIROUL 
JUDEȚEAN DE ADMINISTRARE A BAZELOR DE DATE PRIVIND EVIDENȚA PERSOANELOR 
BACĂU a transmis DIRECȚIEI GENERALE DE EVIDENȚĂ A PERSOANELOR BUCUREȘTI încă de 
la sfârșitul lunii august 2023 că, din punct de vedere tehnic, echipamentele și configurația pentru SPCLEP 
Stănișești sunt realizate și prin urmare acest serviciu poate funcționa. Dat fiind faptul că DGEP București a 
avizat funcționarea acestui serviciu, se impune adoptarea în regim de urgență a proiectului de hotărâre. 
 

◄ Se trece la primul punct al ordinii de zi. Domnul preşedinte Valentin Ivancea îi dă cuvântul 
doamnei Elena Cătălina Zară, secretar general al judeţului, pentru a supune spre aprobare procesul-verbal 
al şedinţei ordinare  din data de 29.09.2023. 

 
 

   ♣ Dna Zară Elena Cătălina, secretar general al judeţului: Potrivit prevederilor  art.182 alin. (4) 
coroborat cu art.138 alin. (15) din  Codul administrativ cu modificările şi completările ulterioare, la 
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începutul fiecărei şedinţe, secretarul general al  judeţului supune spre aprobare procesul-verbal al şedinţei 
anterioare. Având în vedere prevederile legale mai sus menţionate, supunem spre aprobare procesul-verbal 
al şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Bacău din data de 29.09.2023. 
 

 

    Sunt consultaţi consilierii judeţeni dacă au observaţii cu privire la procesul-verbal al şedinţei 
anterioare.  
    Nefiind observaţii, se supune aprobării procesul-verbal al şedinţei anterioare şi se aprobă  în 
unanimitate. 

Nr. 
crt. 

Nume și prenume 
consilier județean 

Votat 
PENTRU 

Votat 
ÎMPOTRIVĂ ABȚINERE 

 
Ivancea Valentin, 
președinte 

x   

1. Andrieș Ionuț x   
2. Bîrzu Ilie x   
3. Boca Laurențiu x   
4. Budacă Vasile x   
5. Coșa Maricica absent   
6. Cosma Elena x   
7. Cristea Tina Oana absent   
8. Cucerescu Ion x   
9. Droiman Alexandru x   
10. Enea Pavel Iulian x   
11. Egarmin-Ana-Maria x   
12. Filip Daniela x   
13. Gavriliu Adrian x   
14. Grițcu Gabriel absent   
15. Hîrțescu Roxana x   
16. Isvoran Vasile x   

17. Marcu Costică x   
18. Margină Gelu x   
19. Munteanu George x   
20. Melinte Ion x   
21. Mititelu Mihai x   
22. Nechita Neculai x   
23. Necula Cosmin absent   
24. Nistor Adrian x   
25. Olteanu Petre-Cezar x   
26. Panfil Gelu Ionuţ x   
27. Patriche Emilian x   
28. Pravăț Silviu Ionel x   
29. Popescu-Gagiu Ştefana                     x   
30. Poșa Irina Diana x   
31. Pleșca George Bogdan  x   
32. Pîslaru Marius x   
33. Scripăț Constantin x   
34. Țaga Aurelia x   
35. Șova Sorin absent   
36. Vreme Valerian absent   

   ♣ Dna Zară Elena Cătălina, secretar general al judeţului: Totodată, în conformitate cu 
prevederile art.243 alin.(1), lit. n), din Codul administrativ, cu modificările şi completările ulterioare, 
informez consilierii judeţeni cu privire la aplicabilitatea art.228 alin. (2), alin. (3), alin. (4) şi alin. (5) din 
acelaşi act normativ, conform cărora: 
 (2) În exercitarea funcţiei, consilierul judeţean aflat în una dintre situaţiile de conflict de interese, 
prevăzute la alin. (1) al aceluiaşi articol, are obligaţia să anunţe la începutul şedinţei consiliului judeţean 
interesul personal  pe care îl are la adoptarea hotărârii respective, anunţ care se consemnează în mod 
obligatoriu în procesul-verbal al şedinţei. 
 (3) Ulterior anunţării interesului personal, consilierul judeţean nu mai este luat în calcul pentru 
cvorumul necesar adoptării hotărârii consiliului cu privire la care acesta şi-a anunţat interesul şi nu are 
drept de vot la adoptarea acestei hotărâri. 
 (4) Actele administrative emise ori adoptate sau actele juridice încheiate cu încălcarea prevederilor 
alin.(1) sunt lovite de nulitate absolută în condiţiile Legii nr.176/2010, cu modificările şi completările 
ulterioare. 
 (5) Fapta aleşilor locali de a încălca prevederile alin. (1) şi legislaţia în materie privind conflictul de 
interese constituie abatere disciplinară şi se sancţionează cu diminuarea indemnizaţiei cu 10% pe o 
perioadă de maximum 6 luni. 
 

 ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Dacă sunt situaţii de incompatibilitate, vă rog să vă anunţaţi cei 
care nu participaţi la vot. 
 

  Nu s-a anunţat nimeni pentru neparticipare la vot. 
 

◄ Se trece la punctul 2 al ordinii de zi. Domnul preşedinte Valentin Ivancea prezintă referatul de 
aprobare la proiectul de hotărâre privind aprobarea Strategiei județene de dezvoltare a serviciilor sociale 
pentru perioada 2014-2024. 
 

  Sunt consultaţi consilierii judeţeni dacă au observaţii cu privire la proiectul de hotărâre prezentat. 
   Nemaifiind observaţii, se supune aprobării proiectul de hotărâre în forma prezentată şi se aprobă în 

unanimitate. 
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Nr. 
crt. 

Nume și prenume 
consilier județean 

Votat 
PENTRU 

Votat 
ÎMPOTRIVĂ ABȚINERE 

 
Ivancea Valentin, 
președinte 

x   

1. Andrieș Ionuț x   
2. Bîrzu Ilie x   
3. Boca Laurențiu x   
4. Budacă Vasile x   
5. Coșa Maricica absent   
6. Cosma Elena x   
7. Cristea Tina Oana absent   
8. Cucerescu Ion x   
9. Droiman Alexandru x   
10. Enea Pavel Iulian x   
11. Egarmin-Ana-Maria x   
12. Filip Daniela x   
13. Gavriliu Adrian x   
14. Grițcu Gabriel absent   
15. Hîrțescu Roxana x   
16. Isvoran Vasile x   

17. Marcu Costică x   
18. Margină Gelu x   
19. Munteanu George x   
20. Melinte Ion x   
21. Mititelu Mihai x   
22. Nechita Neculai x   
23. Necula Cosmin absent   
24. Nistor Adrian x   
25. Olteanu Petre-Cezar x   
26. Panfil Gelu Ionuţ x   
27. Patriche Emilian x   
28. Pravăț Silviu Ionel x   
29. Popescu-Gagiu Ştefana                     x   
30. Poșa Irina Diana x   
31. Pleșca George Bogdan  x   
32. Pîslaru Marius x   
33. Scripăț Constantin x   
34. Țaga Aurelia x   
35. Șova Sorin absent   
36. Vreme Valerian absent   

 

◄ Se trece la punctul 3 al ordinii de zi. Domnul preşedinte Valentin Ivancea prezintă referatul de 
aprobare la proiectul de hotărâre privind aprobarea scrisorii de așteptări în vederea selecției membrilor 
Consiliului de Administrație al Regiei Autonome Aeroportul Internațional "George Enescu" Bacău. 

 
 

   Sunt consultaţi consilierii judeţeni dacă au observaţii cu privire la proiectul de hotărâre prezentat. 
 

♣ Dl Boca Laurenţiu, consilier: Punctele 3 şi 4 fiind legate voiam să întreb dacă în afară de aprobarea 
acestei scrisori de aşteptare, vor urma şi criteriile prin care vor fi aleşi?  

♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Da, în conformitate cu prevederile legale conform Ordonanţei 
nr.108. Noi am şi semnat contractul de selecţie cu o frmă specializată care se ocupă. Noi doar desemnăm 
comisia care se ocupă în interiorul nostru, iar ceea ce este prevăzut acolo şi ce votaţi dumneavoastră astăzi, 
este exact cadrul în care se va desfăşura, sau cerinţele obligatorii prevăzute de lege, pentru a putea selecta 
membrii Consiliului de Administraţie.  

♣ Dl Boca Laurenţiu, consilier: Am înţeles. Mulţumesc 
      Nemaifiind observaţii, se supune aprobării proiectul de hotărâre în forma prezentată şi se aprobă în 

unanimitate. 
 

Nr. 
crt. 

Nume și prenume 
consilier județean 

Votat 
PENTRU 

Votat 
ÎMPOTRIVĂ ABȚINERE 

 
Ivancea Valentin, 
președinte 

x   

1.  Andrieș Ionuț x   
2. Bîrzu Ilie x   
3. Boca Laurențiu x   
4. Budacă Vasile x   
5. Coșa Maricica absent   
6. Cosma Elena x   
7. Cristea Tina Oana absent   
8. Cucerescu Ion x   
9. Droiman Alexandru x   
10. Enea Pavel Iulian x   
11. Egarmin-Ana-Maria x   
12. Filip Daniela x   
13. Gavriliu Adrian x   
14. Grițcu Gabriel absent   
15. Hîrțescu Roxana x   
16. Isvoran Vasile x   

17. Marcu Costică x   
18. Margină Gelu x   
19. Munteanu George x   
20. Melinte Ion x   
21. Mititelu Mihai x   
22. Nechita Neculai x   
23. Necula Cosmin absent   
24. Nistor Adrian x   
25. Olteanu Petre-Cezar x   
26. Panfil Gelu Ionuţ x   
27. Patriche Emilian x   
28. Pravăț Silviu Ionel x   
29. Popescu-Gagiu Ştefana                     x   
30. Poșa Irina Diana x   
31. Pleșca George Bogdan  x   
32. Pîslaru Marius x   
33. Scripăț Constantin x   
34. Țaga Aurelia x   
35. Șova Sorin absent   
36. Vreme Valerian absent   

 

◄ Se trece la punctul 4 al ordinii de zi. Domnul preşedinte Valentin Ivancea prezintă referatul de 
aprobare la proiectul de hotărâre privind înființarea comisiei de selecție a membrilor Consiliului de 
Administrație al R. A. AEROPORTUL INTERNATIONAL ”GEORGE ENESCU” Bacău. 

 
 

   Sunt consultaţi consilierii judeţeni dacă au observaţii cu privire la proiectul de hotărâre prezentat. 
      Nefiind observaţii, se supune aprobării proiectul de hotărâre în forma prezentată şi se aprobă în 

unanimitate. 
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Nr. 
crt. 

Nume și prenume 
consilier județean 

Votat 
PENTRU 

Votat 
ÎMPOTRIVĂ ABȚINERE 

 
Ivancea Valentin, 
președinte 

x   

1.  Andrieș Ionuț x   
2. Bîrzu Ilie x   
3. Boca Laurențiu x   
4. Budacă Vasile x   
5. Coșa Maricica absent   
6. Cosma Elena x   
7. Cristea Tina Oana absent   
8. Cucerescu Ion x   
9. Droiman Alexandru x   
10. Enea Pavel Iulian x   
11. Egarmin-Ana-Maria x   
12. Filip Daniela x   
13. Gavriliu Adrian x   
14. Grițcu Gabriel absent   
15. Hîrțescu Roxana x   
16. Isvoran Vasile x   

17. Marcu Costică x   
18. Margină Gelu x   
19. Munteanu George x   
20. Melinte Ion x   
21. Mititelu Mihai x   
22. Nechita Neculai x   
23. Necula Cosmin absent   
24. Nistor Adrian x   
25. Olteanu Petre-Cezar x   
26. Panfil Gelu Ionuţ x   
27. Patriche Emilian x   
28. Pravăț Silviu Ionel x   
29. Popescu-Gagiu Ştefana                     x   
30. Poșa Irina Diana x   
31. Pleșca George Bogdan  x   
32. Pîslaru Marius x   
33. Scripăț Constantin x   
34. Țaga Aurelia x   
35. Șova Sorin absent   
36. Vreme Valerian absent   

 

◄ Se trece la punctul 5 al ordinii de zi. Domnul preşedinte Valentin Ivancea prezintă referatul de 
aprobare la proiectul de hotărâre privind modificarea arondării actuale a localităţilor judeţului Bacău la 
Serviciile   Publice Comunitare Locale de Evidenţă a Persoanelor, ca urmare a înființării si avizarii 
funcționării Serviciului Public Comunitar Local de Evidență a Persoanelor Stănișești. 
 
 

   Sunt consultaţi consilierii judeţeni dacă au observaţii cu privire la proiectul de hotărâre prezentat. 
      Nefiind observaţii, se supune aprobării proiectul de hotărâre în forma prezentată şi se aprobă în 

unanimitate. 
 

Nr. 
crt. 

Nume și prenume 
consilier județean 

Votat 
PENTRU 

Votat 
ÎMPOTRIVĂ ABȚINERE 

 
Ivancea Valentin, 
președinte 

x   

1.  Andrieș Ionuț x   
2. Bîrzu Ilie x   
3. Boca Laurențiu x   
4. Budacă Vasile x   
5. Coșa Maricica absent   
6. Cosma Elena x   
7. Cristea Tina Oana absent   
8. Cucerescu Ion x   
9. Droiman Alexandru x   
10. Enea Pavel Iulian x   
11. Egarmin-Ana-Maria x   
12. Filip Daniela x   
13. Gavriliu Adrian x   
14. Grițcu Gabriel absent   
15. Hîrțescu Roxana x   
16. Isvoran Vasile x   

17. Marcu Costică x   
18. Margină Gelu x   
19. Munteanu George x   
20. Melinte Ion x   
21. Mititelu Mihai x   
22. Nechita Neculai x   
23. Necula Cosmin absent   
24. Nistor Adrian x   
25. Olteanu Petre-Cezar x   
26. Panfil Gelu Ionuţ x   
27. Patriche Emilian x   
28. Pravăț Silviu Ionel x   
29. Popescu-Gagiu Ştefana          x   
30. Poșa Irina Diana x   
31. Pleșca George Bogdan  x   
32. Pîslaru Marius x   
33. Scripăț Constantin x   
34. Țaga Aurelia x   
35. Șova Sorin absent   
36. Vreme Valerian absent   

◄ Se trece la punctul 6 al ordinii de zi. Domnul preşedinte Valentin Ivancea prezintă 
Rezultatele analizei controlling aferente anului 2022, la Spitalul Județean de Urgență Bacău și 
recomandari pentru eficientizarea activitații.  

  
♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Stimaţi colegi, am făcut pentru fiecare dintre dumneavoastră 

câte o copie a Rezultatelor analizei de controlling aferente anului 2022, la Spitalul Județean de Urgență 
Bacău și recomandari pentru eficientizarea activitații. Eu am să fac o mică prezentare înainte de a vă 
prezenta domnul Lorenzovici Laszlo acest raport care bineînţeles că este lucrat pe parcursul a 8 luni de 
zile. Noi am încheiat contractul la începutul anului şi s-a făcut o analiză sistemică pe Spitalul Județean 
de Urgență, cuprinzând şi o parte din anul 2023. După cum ştiţi, Spitalul Județean de Urgență se află în 
subordinea Consiliului Judeţean şi sistemul de finanţare este pe de o parte de la bugetul de stat prin Casa 
de Asigurări de Sănătate. Pe de altă parte, din venituri proprii prin prestarea de servicii medicale către 
cetăţean şi nu în ultimul rând şi prin completare de la Consiliul Judeţean prin diferite segmente. Mai 
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avem o componentă importantă pe investiţii. Am considerat oportun să declanşăm un controlling pe 
fiecare secţie în aşa fel încât să vedem sustenabilitatea pe fiecare compartiment şi pe fiecare serviciu 
medical furnizat. Să ştiţi că nu a fost o muncă uşoară, dar ce a virusat oarecum rezultatele acestei 
radiografii a activităţii, au fost mai multe porţiuni din acest raport care au ajuns la spital, fără să fie 
finalizate, fără să se ia o decizie. Pentru ca auditul să fie eficient trebuie să fie perceput de către colegii 
noştri de la spitalul judeţean, ca un instrument prin care să eficientizăm activitatea şi să eliminăm 
anumite pierderi la nivelul spitalului. Nu reprezintă sub nicio formă vreun gen de control aşa cum 
suntem obişnuiţi, prin care trebuie luate anumite măsuri de altă natură ci doar sunt măsuri de 
eficientizare a spitalului şi să vedem ce rezultă la final şi propunerea de măsuri din cadrul acestui raport. 
Vreau să fac şi să specific că s-a avut în vedere şi integrarea fostului Spital Municipal în cadrul 
Spitalului Judeţean şi înfiinţarea de noi secţii sau mărirea unor secţii, care au un indicator mai mare în 
aşa fel încât să devenim mai sustenabili. Cred că trebuie analizat ce nu merge bine şi ce merge bine. 
Spitalul Judeţean din Bacău, se află printre primele 5 din ţară ca mărime. Ca atare, nu este un lucru 
simplu de manageriat, tocmai de asta suntem la această masă,  consilierii judeţeni, autoritatea tutelară, 
Consiliul de Administraţie şi conducerea spitalului judeţean. Acest raport a fost prezentat într-o formă 
nefinalizată acum ceva timp de către şefii de secţie din spital şi astăzi în Colegiul Medical a fost 
prezentat tuturor celor din colegiu, rezultatele acestui raport. În continuare, am să-i dau cuvântul 
domnului Lorenzovici Laszlo pentru a prezenta această radiografie şi rezultatele analizei de controlling 
medical. 

Domnul Lorenzovici Laszlo prezintă radiografia şi rezultatele analizei de controlling medical pe 
display-ul din sala de şedinţe.  

♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: În primul rând vreau să-i mulţumesc domnului Lorenzovici 
Laszlo pentru obiectivitate şi chiar am ţinut să vă prezint un raport complet şi cât se poate da publicităţii, 
pentru că sunt anumite date care pot afecta activitatea spitalului, nu neapărat că nu suntem într-o piaţă 
concurenţială, dar sunt lucruri care nu se pot da, tocmai ca să nu aducă atingere Spitalului Judeţean de 
Urgenţă, dar care nu sunt lucruri rele ci din contra. Este vorba de statistică şi ceea ce aţi văzut 
dumneavoastră este o muncă de 8 luni de zile făcută de SC Hospital Consulting SRL şi chiar am dorit ca 
astăzi să aveţi acces la aceste informaţii şi aşa cum am făcut şi cu Aeroportul din Bacău când am 
prezentat un raport de audit şi măsuri de eficientizare, aşa am făcut şi la spital.  La fel, cred că şi colegii 
noştri de la managementul spitalului cât şi personalul medical trebuie să perceapă acest audit ca un 
instrument de eficientizare şi nimic altceva. Dacă noi peste 6 luni de zile (la un moment dat exista o  
scădere a veniturilor la începutul anului) şi domnul Lorenzovici poate să confirme, exista riscul în 
septembrie să fim în incapacitate. Faptul că s-au luat anumite măsuri nefăcute publice, dar care au fost 
eficiente, s-a ajuns ca spitalul să fie stabilizat, să fie într-o zonă în care există indicatori care pot aduce o 
sustenabilitate mai mare a spitalului şi mă feresc să spun că este vorba de rentabilitate, pentru că în 
sănătate nu poţi vorbi de rentabilitate, dar poţi să vorbeşti de sustenabilitate şi mai ales de diversificarea 
unor servicii medicale. Cred că asta este cel mai important care trebuie să reiasă din acest audit. 
Diversificarea unor servicii medicale care au un cost ridicat şi care face ca pacientul să nu se mai 
deplaseze la Iaşi sau în altă parte. Când vorbim de cardiologie intervenţională, putem dezvolta şi noi. 
Avem o secţie extraordinar de bună de neurochirurgie care trebuie dezvoltată, care trebuie mărită ca 
număr de paturi, plus sunt zone în care într-adevăr şi evoluţia de-a lungul timpului, nu neapărat a 
activităţii din spital ci demografică, a dus undeva ca să ne adaptăm şi să luăm nişte măsuri, care să fie 
pliabile cu timpurile pe care le trăim. Ca atare, creşterea veniturilor pe spital, pleacă de la ambulatoriu şi 
sfârşeşte până la mărirea numărului de cronici. Nu poţi să ţii  în spital acuţi, care depăşesc  un anumit 
număr de zile şi să fie tot acuţi după 60 de zile, pentru că deja este cronic. Eu văd ca procedură, ca mod 
de lucru şi aici am să-i dau cuvântul şi domnului preşedinte Nedeff  care este un sprijin real, pentru 
managementul spitalului, este preşedintele Consiliului de Administraţie. Împreună cu Consiliul de 
Administraţie să adoptăm măsuri, să fie votate în aşa fel încât acest spital, să plece pe un teren solid, 
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pentru a elimina orice alt dubiu posibil, sau orice alt comentariu, pentru că Spitalul Judeţean de Urgenţă 
este unul dintre cele mai importante obiective ale Consiliului Judeţean şi orice se întâmplă rău în cadrul 
Spitalului Judeţean de Urgenţă, se abate tot asupra noastră. Orice se întâmplă bine, nu ştiu dacă se abate 
asupra noastră, dar sigur ce se întâmplă rău, marchează şi impactează asupra noastră, asupra conducerii, 
asupra Consiliului Judeţean şi în autoritatea deliberativă şi în cea executivă. Chiar mă bucur că astăzi se 
finalizează un raport de audit, dar monitorizarea aceasta va continua, pentru că noi o să avem nevoie de 
un instrument managerial independent, care să ne ajute în luarea unor decizii şi să prezinte un punct de 
vedere obiectiv pe baza de date, statistic, interpretat ştiinţific, care să elimine din capul locului orice altă 
interpretare, că vrea cineva să facă într-un anume fel sau vrea altcineva să facă în alt fel. Am să-i dau 
cuvântul domnului preşedinte Nedeff şi dacă dumneavoastră aveţi întrebări pe marginea acestui material 
prezentat sau cu ce anume se desfiinţează şi ce nu se desfiinţează, vă rog să le puneţi. Vreau să fac doar 
o singură specificare: numărul de paturi rămâne acelaşi şi are în vedere încadrarea în cadrul Spitalului 
Judeţean a fostului Spital Municipal, care vine cu un alt număr de paturi, dar cu înfiinţarea unor secţii 
noi şi cred că pot să vă spun că se înfiinţează şi un compartiment de mari arşi, pentru că aşa este în 
cadrul contractului, care sperăm ca într-un timp cât mai scurt să semnăm contractul de execuţie. 

♣ Dl Nedeff Valentin, preşedinte al Consiliului de Administraţie la Spitalul Judeţean de Urgenţă 
Bacău: Bună ziua. Am această onoare de a coordona echipa managerială de la spital. Cum a spus şi 
domnul preşedinte Ivancea, cred că suntem singurul Spital Judeţean cu creşterea numărului de paturi, 
prin preluarea Spitalului Municipal şi acest lucru este foarte bun. Toate măsurile pe care acum încercăm 
să le aplicăm, rezultă din cerinţele obiective ale spitalului, cerinţe care au fost acum justificate de acest 
audit. Se ştia că nu se va putea merge în continuare cu anumite secţii la proiectarea iniţială: demografic, 
natalitatea. Nu mai mergem cu aceeaşi maternitate, cu aceeaşi ginecologie. Au apărut secţii noi, 
specializări noi şi atunci ar trebui să ne reorganizăm. De asemenea, avem avantajul celor mai mari 
fonduri europene atrase de spital prin Consiliul Judeţean, peste 60 de milioane de euro. Vă daţi seama ce 
dotări, ce modernizări se vor face în  această instituţie. Normal că va deranja orice modificare, orice 
reorganizare, mai deranjează anumite grupuri, dar aşa cum spunea şi domnul preşedinte Ivancea, totul 
facem pentru pacient, chiar dacă nouă o să ne fie un pic mai greu, dar facem totul pentru pacient. Am 
văzut şi cer lunar încărcarea de paturi şi aţi văzut că procentul este de 50% nici măcar nu se duce la 
nivelul optim, dar sunt secţii în care procentul este de 20% şi atunci este normal să redistribuim. 
Finanţarea nu o pierde spitalul,  numărul de patruri rămâne, chiar creşte prin preluarea Spitalului 
Municipal. Lucrăm pentru noi că la rândul nostru devenim şi noi cândva pacienţi ai acestui spital. De ce 
să nu facem turismul medical spre Bacău? Lucrăm la turismul medical spre Bacău şi cum spunea şi 
domnul Lorenzovici, avem aproape 19 procente care pleacă şi de ce nu facem turism medical spre 
Bacău, pentru anumite specializări la care putem fi în top. Nu neapărat pentru specializare ci pentru 
condiţiile de lucru, pentru cazare, etc. Trebuie mai multă comunicare. Acest audit a făcut analiza 
spitalului, a făcut cea mai democratică consultanţă cu corpul medical, la toate nivelurile, atât la medici 
cât şi la asistenţi, astfel încât să se înţeleagă că programul de modernizare a spitalului este imperios 
necesar. În sintuaţia actuală nu se poate merge decât pe un trend descendent. Stopăm ce merge prost şi 
încercăm să susţinem. Nu mergem pe profit, dar mergem spre eficienţă. Acolo unde am nevoie de paturi 
dau paturi, acolo unde nu am nevoie de paturi, iau fără nicio frică. Acum când am început să facem 
ordine, programul la particular cu programul de la spital, de multe ori se suprapune. O persoană nu poate 
fi în două locuri în acelaşi timp. Trebuie să facem un pic de reorganizare şi din acest punct de vedere şi 
atunci o să vedeţi că şi medicaţia şi numărul de medici sunt suficiente pentru a funcţiona un spital în 
condiţii normale.    

♣ Dna Ţaga Aurelia, consilier: Aş vrea să vă spun câteva aspecte practice: cum s-a afirmat şi în 
prezentare, vedeţi că de câţiva ani nu atingem să ne facem contractul cu Casa de Asigurări. Asta este 
tocmai datorită faptului că patologia zonei noastre s-a plafonat la un anumit nivel, tocmai prin păstrarea 
aceloraşi secţii, aceloraşi patologii şi specializări. Fac precizarea că Spitalul Judeţean are specialişti în 
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foarte multe domenii, poate acoperi o arie patologică foarte largă şi de aceea este foarte bine venit 
proiectul de reorganizare. Vă dau un exemplu practic: cel mai arzător punct este la nivelul secţiei de 
chirurgie generală. Într-un spaţiu de la etajul 2 similar cu cel de la etajul 3 unde funcţionează 90 de 
paturi cel mult tot 90 de paturi ar trebui să funcţioneze şi la etajul 2, dar acolo sunt: chirurgia generală, 
chirurgia toracică, neurochirurgia. Avem specialişti pentru chirurgia cardiovasculară şi este un lucru 
extraordinar pentru zona noastră,  care nu au loc în programul operator, sunt 3 băieţi tineri veniţi de la 
Tg. Mureş cu expertiză, cu relaţii de colaborare cu domnul profesor Tinică de la Iaşi. Deci, acolo este cel 
mai arzător punct pe care vrem să-l stingem. Avem nevoie de spaţii, avem nevoie de colaborarea şi 
înţelegerea medicilor de la ATI în aşa fel încât să încapă în programul operator. Nu este străin pentru 
nimeni din sală, că patologia cardiovasculară circulatorie este din ce în ce mai bogată şi toţi pacienţii 
noştri merg în clinici universitare sau în alte locuri. Avem specialişti, avem posibilităţi, Consiliul 
Judeţean ne-a creat posibilitatea şi am şi achiziţinat aparatură. Totul este să le creăm cadru de a-şi 
desfăşura activitatea şi de a veni în întâmpinarea pacienţilor noştri. Specialiştii sunt tineri, sunt dornici să 
se dezvolte, dar riscăm să-i pierdem dacă noi nu luăm măsurile necesare. Ca urmare acesta poate a fost 
şi punctul forte care ne-a grăbit un pic spre a gândi nişte măsuri, să reabilităm situaţia spitalului, pentru 
că au şi complexitate mare. Dacă o intervenţie de chirurgie generală este de până în doi complexitatea, la 
cardiovascular poate ajunge şi până la patru. Crescând această complexitate pe caz, finanţarea spitalului 
este mai mare. Managementul spitalului este focusat pe faptul de a rezolva acest aspect şi de a 
diversifica activitatea aşa cum aţi spus şi dumneavoastră, pentru că dacă rămânem în stadiu vechi, va 
scădea din ce în ce mai mult finanţarea spitalului şi nu este dorit în condiţiile în care cheltuielile sunt 
mari. 

♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Voiam să vă spun că totuşi noi avem un plan investiţional 
extrem de ambiţios la spital. Pe lângă dotare cu angeograf, pe lângă laborator nuclear, pe lângă investiţii 
pe nosocomiale, terapie acută, să ştiţi că încercăm şi vrem să înfiinţăm o secţie pediatrică paliaţii copii 
care ar fi unică la nivel de Moldova şi încercăm să mergem într-un anume ritm. Noi trebuie să ţinem şi 
cu resursa umană, să susţinem aceste lucruri. Nu putem să mergem aşa într-o parte şi să transformăm 
spitalul într-un muzeu. Trebuie să ne adaptăm la timpurile actuale.  

♣ Dl Bîrzu Ilie, consilier: Într-adevăr, analiza făcută de domnul Lorenzovici este făcută la sânge, 
este foarte bună şi se pot trage concluzii şi se pot lua măsuri. Am văzut anumite propuneri la care ar 
trebui să fim mai atenţi cum se fac aceste propuneri. Dumnealui le-a identificat şi clar că sunt reale: 
consumuri mai mari la medicamente, analize medicale, la imagistică. Probabil aţi făcut comparaţii cu 
alte spitale. Nu cred că medicii de la noi au dat analize care nu erau necesare. Deci aici ar trebui să fim 
echilibraţi, să nu facem analize care nu trebuie, să dăm medicamentele care trebuie, nu numai de dragul 
de a reduce consumul. Într-adevăr este bună analiza făcând comparaţie cu alte spitale, dar din punct de 
vedere al nostru şi calitatea noastră pe care o avem, trebuie să satisfacem pacientul, cetăţeanul să-şi facă 
tot ce are nevoie referitor la analize şi să nu meargă în altă parte. Am mai văzut în prezentare o analiză 
foarte bună pe pacienţi şi anume că 80% rămân în Bacău şi 20%  merg în alte zone. Este normal să 
meargă la Iaşi că acolo este centru universitar, la Cluj, la Tg. Mureş care sunt recunoscute în domeniu şi 
noi în Bacău nu avem, dar am văzut că merg mulţi şi în Vrancea. Cred că zona de sud se adresează către 
Vrancea, iar noi aici ar trebui să facem mai mult. Sunt spitale care se promovează şi cred că aici ar trebui 
să facem mai mult şi cum spunea şi doamna consilier Ţaga, aici avem medici foarte buni, recunoscuţi şi 
cred că ar trebui să-i promovăm. Am făcut un proces de modernizare a spitalului, putem promova şi 
secţiile din spital care au dotări şi au tot ce trebuie şi cred că putem pune asta în buget. Aş recomanda 
Consiliului de Administraţie, să pună în buget bani pentru promovarea spitalului şi a medicilor, pentru 
că sunt medici care îşi fac treaba foarte bine. Plecând de la acest raport se pot face multe, se pot găsi 
soluţii şi trebuie să facem paşi în direcţia asta. 

♣ Dna Ţaga Aurelia, consilier: Vreau să-i spun domnului consilier Bîrzu, că procentul de 
pacienţi care merg la Vrancea se datorează doar cetăţenilor limitrofi ai judeţului respectiv, pentru că 
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dacă veniţi în gărzile noastre o să vedeţi că din Adjud şi din Vrancea vin foarte mulţi pacienţi la noi, cu 
atât mai mult cu cât Maternitatea de la Bacău are gradul 3 şi judeţul Vrancea este arondat în ceea ce 
privesc nou născuţii şi gravidele cu patologii complexe, tot la noi vin. Procentul care l-aţi văzut 
dumneavoastră se datorează practic apropierii ca şi locaţie. 

♣ Dl Nechita Neculai, consilier: Domnule doctor, v-aţi exprimat că monitorizaţi şi infrastructura 
spitalului. La ce vă referiţi? Ce facem cu acele infecţii care sunt în construcţia spitalului? Ştiţi că au 
murit foarte mulţi oameni şi vă întreb dacă planificaţi mai multe cheltuieli pentru viitor? 

♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Eu cred că aţi adresat o întrebare cuiva care nu cred că este 
în măsură să vă răspundă. Vă răspund eu. Domnul Lorenzovici ne-a făcut o radiografie a spitalului şi 
face o monitorizare. Ce facem cu infecţiile nosocomiale? Nu ştiu dacă ştiţi, dar cred că am semnat şi 
contractul sau suntem pe cale de a semna pe aceste investiţii, tocmai pe acest domeniu prin PNRR. Ca 
atare, ceea ce spuneţi dumneavoastră, ce facem cu vechile infecţiile nosocomiale sau vechile infecţii din 
cadrul spitalului, avem soluţia potrivită prin investiţii în acest domeniu chiar cu sume destul de 
importante din PNRR, în care şi Consiliul Judeţean are o cofinanţare importantă.  

♣ Dna Ţaga Aurelia, consilier: Vreau să vă spun că cine nu are infecţii nosocomiale, ori nu le 
caută, ori nu au pacienţi. În fiecare spital din ţară există aceste infecţii, sunt infecţii care se datorează 
unor germeni care sunt luaţi din spital. Este şi teama populaţiei de a se interna din cauza acestor 
germeni. În momentul de faţă există în spitalul judeţean un compartiment care se ocupă de izolarea, 
identificarea şi aplicarea de măsuri, ca aceste infecţii nosocomiale să fie cât mai limitate, dar sunt şi 
condiţii fizice care nu permit mai mult decât în măsura în care ne dorim. Acest spital este construit în 
1960, iar el corespunde unor necesităţi de la nivelul de atunci. Cerinţele sunt mari, aşteptările sunt altele. 
Modul de a acţiona în spital este altul. Ca urmare, sunt necesare construcţii de spitale noi. Orice măsură 
am lua, nu este suficientă, pentru că la nivelul spitalului s-au izolat germeni foarte, foarte rezistenţi care 
nu mai pot fi trataţi cu mijloacele actuale. Asta se datorează şi unor fapte care nu ţin strict de spital, cum 
ar fi tratamentele excesive cu antibiotice, au făcut ca germenii să-şi creeze mijloace de apărare aşa încât 
dacă pacientul primeşte tratament cu cel mai înalt grad al antibioticului în ambulatoriu, în momentul în 
care ajunge în spital cu acel germen, deja sunt epuizate mijloacele terapeutice. Ca urmare, este nevoie şi 
în ambulatoriu de cât mai multă curăţenie, cât mai multă igienă şi cât mai multe materiale de dezinfecţie 
aşa încât să ajungem acolo unde ne dorim şi să limităm aceste infecţii. Nicidecum ele nu vor dispărea şi 
în cele mai specializate spitale, există aceste infecţii. 

♣ Dl Nechita Neculai, consilier: Dacă tot aţi răspuns dumneavoastră, aş vrea să vă întreb de ce 
nu se fac locuri şi pentru acei doctori veniţi de la Tg. Mureş?    

♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: La momentul potrivit o să şi vedeţi că se va înfiinţa în cadrul 
fostului spital municipal,  secţia pe care ne-o dorim cu toţii, de cardiologie intervenţională,  în care o să 
aibă şi dânşii locul lor foarte bine stabilit. Până se va finaliza fostul spital municipal, se vor găsi soluţii în 
aşa fel încât să avem şi această specializare. Acesta este primul pas pe care vi l-am prezentat, ca să avem 
această specializare în cadrul spitalului judeţean de urgenţă până când se vor muta într-un sediu nou.  

 ♣ Dna Florea Irina, manager interimar la Spitalul Judeţean de Urenţă Bacău: Aşa cum ştiţi, noi 
suntem în curs de acreditare, lucrăm la implementare şi o să dorim să vedem şi respectarea procedurilor. 
Avem ceva probleme la bloc operator cu privire la respectarea procedurilor şi de aceea cred că este mult 
de lucru şi în direcţia aceasta. Misiunea cea mai ingrată ne revine nouă de a duce la îndeplinire măsurile 
pe care le propuneţi astăzi aici împreună cu Consiliul de Administraţie. Doresc să aduc la cunoştinţă şi să 
completez la ceea ce a spus domnul preşedinte Ivancea, nu redimensionăm numărul de paturi şi nici nu va 
pleca nimeni acasă Au existat voci în interiorul spitalului cum că am face restructurări. Nu este vorba de 
aşa ceva, doar că trebuie o redistribuire echitabilă a personalului auxiliar, pentru că sunt secţii unde gradul 
de ocupare este de 5%  şi secţii unde gradul de ocupare este 80 – 90% şi mă refer în principal la chirurgie. 
În aceeaşi măsură, rezistenţa aceasta la schimbare se referă mai ales în perioada următoare prin prisma 
disponibilităţii fizice, dar etapizat. Toate modificările le vom face gradual şi cred că problemele cele mai 
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stringente vor fi în perioada imediat următoare până când vor fi gata toate investiţiile care sunt prevăzute 
de Consiliul Judeţean. Scopul principal este doar diversificarea ofertei adaptate cererii care există pe piaţă 
şi mă refer în principal la serviciile de chirurgie cardiovasculară şi în general la serviciile chirurgicale.  

♣ Dl Scripăţ Constantin, vicepreşedinte: A fost prezentat acest raport cu bune şi cu rele, puncte 
tari, puncte slabe. Ce avem de făcut încontinuare? Am pierdut foarte mult timp pe dezbateri atât pentru 
spitalul judeţean cât şi pentru Aeroport care sunt instituţii forte în Bacău. Noi le-am finanţat, le-am 
susţinut, le-am încurajat şi încep să apară şi rezultate. Aş fi dorit de la acest raport de audit, să aud ceva şi 
de fostul Spital Municipal care ne-a luat 3 ani de zile de adevărate lupte cu Primăria şi Consiliul Local ca 
să-l putem prelua. Am ajuns în situaţia în care l-am preluat şi sunt aproape convins, că prin finalizarea 
lucrărilor a acestui obiectiv şi integrarea în spitalul judeţean, vor dispărea multe puncte slabe din raportul 
de audit. Apreciez anunţul făcut de domnul preşedinte, că vom avea o mică sau mare secţie de mari arşi 
atât de necesară la ora actuală. Sper ca şi cei care nu au crezut şi nu au crezut nici în Aeroport unde au 
început să apară rezultate. Nu au apreciat nici măcar heliportul care a fost inaugurat în mandatul nostru cu 
oarecare efort şi cu oarecare încredere, când astăzi vedeţi că încep să se vadă rezultatele. Eu sunt convins 
că în continuare se vor întâmpla lucruri bune şi prin finalizarea lucrărilor la fostul spital municipal vor 
dispărea multe puncte roşii din acest raport de audit, prin grija medicilor, prin grija Consiliului Judeţean, 
prin atragerea de noi cadre. Să nu uităm că noi avem un bloc destinat specialiştilor în medicină, care din 
câte ştiu eu, nu este populat în continuare. Aşteptăm şi sunt convins că se vor întâmpla multe lucruri, 
pentru sănătatea băcăuanilor. 

♣ Dl Margină Gelu, consilier: Am observat cu toţii că procentul de adresabilitate al pacienţilor la 
serviciile medicale ale Spitalului Judeţean Bacău, este de 19%. Opinia mea este, că aşa la prima vedere 
putem înţelege că este mică, dar nu cred că este aşa datorită faptului şi vă spun în cunoştinţă de cauză că 
la Moineşti este 18,9% pacienţi din Municipiul Moineşti şi în jur de 40% din judeţul Bacău. Acest procent 
nu ţine neapărat de calitatea serviciilor medicale, uneori ţine şi de numărul de paturi, gradul de ocupare 
ş.a.m.d. Cred că acesta este procentul în majoritatea spitalelor din judeţul Bacău, în jur de 20% procentul 
de adresabilitate. M-ar interesa dacă există o analiză curentă în ceea ce priveşte starea de sănătate a 
cetăţenilor judeţului Bacău. 

♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Nu ştiu dacă prin Spitalul Judeţean de Urgenţă putem afla 
starea de sănătate a cetăţenilor din judeţul Bacău, ci cred că prin Direcţia de Sănătate Publică. Direcţia de 
Sănătate Publică are o situaţie cu starea de sănătate a populaţiei. Noi nu avem decât o singură parte din 
ceea ce înseamnă adresabilitate, cazuri grave, cazuri cronice, cazuri acute. Tocmai de asta, această 
radiografie, această analiză făcută pe Spitalul Judeţean de Urgenţă, care se duce mai mult în zona 
medicală coroborat evident cu zona economică, dar care scoate în evidenţă anumite pe de o parte lipsuri şi 
pe de altă parte plusuri. Ce putem să facem noi mai departe?  Pe lângă infrastructură, cum spunea domnul 
vicepreşedinte, să punem în funcţiune şi să integrăm în cadrul Spitalului Judeţean de Urgenţă, fostul 
Spital Municipal. Pe lângă toate investiţiile pe care le facem, pe nosocomiale, pe sistemul de 
diagnosticare cât mai exactă. Pe lângă celelalte servicii medicale pe care vrem să le dezvoltăm şi pe care 
vrem să le diversificăm tocmai pentru a creşte sustenabilitatea, cred că cel mai important lucru, este 
resursa umană. Dacă noi nu facem un parteneriat cu resursa umană medicală din cadrul spitalului în care 
ajungem să tragem toţi la aceeaşi căruţă, nu suntem separaţi în această treabă, nu suntem potrivnici. 
Consiliul Judeţean nu reprezintă un bau-bau care vine peste spital. Sub nicio formă. Nici managementul 
spitalului judeţean, nu adoptă măsuri punitive sau nu adoptă măsuri care să fie împotriva personalului 
medical. Noi suntem parteneri. Important este cât de bine comunicăm şi cât de bine ne facem înţeleşi în 
aşa fel încât să avem un parteneriat corect, transparent şi un sprijin, pentru că unii fără de alţii, nu se 
poate. Este extrem de importantă resursa umană medicală. Noi suntem în aceeaşi tabără cu dânşii, doar că 
venim dintr-o zonă tehnică, mai mult cu finanţare şi cu necesităţile dânşilor de care au nevoie, pentru a 
trata pacientul. Chiar dacă facem investiţii mari la nivelul spitalului, nu sunt de ajuns. Fără resursa 
medicală, fără medici, fără asistenţi, fără personalul medical care să ne fie alături, nu o să facem nimic. 
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Tocmai aici este deschiderea noastră şi aţi văzut şi în prezentarea făcută şi în discuţiile foarte transparente 
şi democratice, fără nicio intenţie ascunsă, că nu ne interesează sub nicio formă să avem vendete, că nu 
asta este problema. Problema este alta. Problema este că trebuie să câştigăm de partea noastră  toată 
colaborarea medicală  necesară de la nivelul Spitalului Judeţean de Urgenţă.  

♣ Dl Boca Laurenţiu, consilier: În această prezentare, pentru care îi mulţumim domnului 
Lorenzovici s-a văzut o adresabilitate scăzută şi pentru unul din factori. Un pacient care se înscrie pentru 
un ambulator, este chemat peste una, două sau chiar trei luni. Asta este o deficienţă care ar trebui 
rezolvată cât mai rapid. Vreau să-mi exprim speranţa, că modernizarea şi restructurarea vor fi 
transparente şi vor ţine cu adevărat cont de factori. Să sperăm că lucrurile vor fi cu adevărat în folosul 
pacienţilor, dar şi a personalului. Am vrea să aflăm că la acest spital municipal, lucrările se fac cu 
celeritate şi că am putea avea cât mai curând şi aceste spaţii în exploatare.  

♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Aţi pus mai multe întrebări într-o singură frază şi am să vă 
răspund. 1. Noi suntem în faza de evaluare a ofertelor tehnice la fostul Spital Municipal. Nu putem merge 
mai repede decât cu respectarea paşilor legali. Ţinând cont de faptul că am fost întârziaţi cu 3 ani de zile, 
noi o să facem cu celeritate aşa cum am făcut şi aşa cum v-am obişnuit. Să ştiţi că totuşi s-au pierdut 3 ani 
de zile în care a fost reticienţa UAT Bacău, pentru a ceda în folosul cetăţeanului nu a Consiliului 
Judeţean.  Ceea ce a făcut domnul Lorenzovici, a făcut o analiză, o radiografie şi a prezentat situaţia aşa 
cum este. Noi, cred că de 6 – 7 luni de zile încercăm să eliminăm aglomeraţia din ambulatoriu. Am făcut 
on-line, am făcut cu call center, cu răspuns pe pacient, cu notificare dacă pacientul se prezintă a doua zi 
sau nu se prezintă. Acolo este o problemă sistemică care se poate rezolva, dar se rezolvă uşor, uşor, 
pentru că nu ai cum să rezolvi brusc. Nu este învăţat nici pacientul să se înscrie on-line. Nu este o 
problemă simplă. Când am început acest lucru, să ştiţi că am avut destule discuţii neprincipiale în ceea ce 
priveşte atitudinea Consiliului Judeţean. Să ştiţi că peste 20.000 de oameni pe noi ne înjură, dacă stau şi 
aşteaptă de la ora 5 dimineaţa. Mai sunt cozi care se formează de la ora 5 dimineaţa doamna doctor? Nu 
cred. Stăteau de la 5 dimineaţa, luau un bon de ordine şi nu ştiau dacă intră  într-un final. În acest moment 
nu mai sunt cozi în ambulator. 

♣ Dl Boca Laurenţiu, consilier: Dacă nu mai sunt şi vin după două, trei luni, este o problemă!  
♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Aveţi posibilitatea domnule consilier Boca, postul de manager 

la spital este scos la concurs. Vă rog să vă înscrieţi şi veniţi cu soluţia dumneavoastră de altă natură. 
 ♣ Dl Boca Laurenţiu, consilier: Consiliul Judeţean, renunţă la încercarea de a rezolva această 

problemă? 
♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Înseamnă că aţi ascultat invers. Noi v-am prezentat nişte 

soluţii în care apare şi ambulatoriul dacă l-aţi citit. L-aţi citit? Nu. În planul de măsuri apare şi 
ambulatoriul  cu reducerea, cu programul respectat de către medic, de către asistent, tocmai pentru  a 
reduce acest timp de aşteptare. V-am spus că noi am început lucrul acesta de 6 – 7 luni de zile şi că nu 
mai sunt cozile care erau iniţial. Dumneavoastră îmi spuneţi că renunţ?  

♣ Dl Boca Laurenţiu, consilier: Dacă nu mai sunt cozile acelea, dar dacă totuşi pacientul vine 
după două, trei luni şi nu-l ia de dimineaţă. El era obişnuit cu 2-3 zile. Nu ştiu dacă este o rezolvare. Şi 
încă ceva: aţi spus că de 3 ani de zile UAT Bacău va blocat această rezolvare, dar ştiu că în 2018 
Consiliul Judeţean primise aprobarea UAT-ului Bacău, să preia acest Spital Municipal. Deci este vorba de 
5 ani.  

♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Domnule consilier, nu cunoaşteţi! Nu este adevărat!.  
♣ Dl Boca Laurenţiu, consilier: Să ne uităm în şedinţa respectivă când Consiliul Local şi 

Consiliul Judeţean au căzut de acord şi au semnat această preluare. 
♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Nu s-a putut din punct de vedere legal. Dumneavoastră aţi 

înţeles? 
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♣ Dl Boca Laurenţiu, consilier: La fel ca şi în cazul predării acestui spital. Întotdeauna este o 
problemă. Este o proprietate care trebuie s-o transferi… Legalitatea este la o limită la care prin buna 
înţelegere se poate rezolva. 

♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Se poate rezolva prin punerea înainte de interes de partid, a 
interesului cetăţeanului, indiferent cine termină acest spital judeţean sau municipal şi ce o să iasă, este în 
folosul cetăţeanului. Am pierdut 3 ani de zile, dar asta nu v-am reproşat dumneavoastră. Am zis ca noi  să 
facem într-un timp foarte scurt ceea ce nu s-a putut face în 3 ani de zile. Eu v-am spus că am fost 
principalul purtător de mesaj de a aduce acest spital, nu neapărat la Consiliul Judeţean ci să facem 
asocieri. Dacă ţineţi bine minte, parterul este făcut de Consiliul Judeţean, la fel şi propunerile pentru 
etajul 4 şi 5 tot prin Consiliul Judeţean. Nu puteţi spune că noi nu ne-am făcut treaba. Acolo a fost o 
reticienţă din punct de vedere politic care nu aş vrea s-o dezbat acum, pentru că se va vedea într-un final 
cine face şi cine spune.  

♣ Dl Boca Laurenţiu, consilier: Am înţeles. Atunci fusese propunerea unui parteneriat între 
Consiliul Local şi Consiliul Judeţean care a fost refuzată. Exista posibilitatea ca în Consiliul de 
Administraţie era ceea ce recomandase o comisie naţională privind managementul… 
            ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Faceţi nişte confuzii în termeni, dar eu am răbdare şi o să vă 
explic. A fost un studiu al Şcolii de management sanitar care a dat o complementaritate a Spitalului 
Judeţean de Urgenţă cu Spitalul Municipal care atunci avea personalitate juridică. Ori, ca să se 
contopească cele două, trebuia să dispară una dintre ele. O personalitate juridică cum era fostul Spital 
Municipal, trebuia să se contopească şi să vină în complementaritate cu … lucru care s-a întâmplat în 
2020. În 2020 nu am mai avut personalitate juridică, în acel moment am solicitat de la Primăria Bacău, 
fără să fac un atac administrativ, să treacă în domeniul public al judeţului, tocmai pentru a accesa fonduri 
europene sau să-l integrăm în cadrul spitalului judeţean, lucru care s-a întâmplat cu o întârziere de 3 ani. 
Nu puteţi contesta acest lucru, că nu s-a vrut atunci, atunci a fost o situaţie juridică, prin care nu s-au putut 
uni două entităţi juridice, trebuia să dispară una dintre ele. În acest moment, a dispărut una dintre ele şi a 
fost absorbit ca un pavilion nou construit şi preluat de Spitalul Judeţan de Urgenţă. Am fost explicit? 
           ♣ Dl Boca Laurenţiu, consilier: Exista şi posibilitatea juridică ca să existe o asociere între 
Consiliul Local şi Consiliul Judeţean. Un ministru a spus asta, dar ştiţi cum este în justiţie, au fost alţii 
care spuneau că există această soluţie.  
           ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Este irelevat! 
           ♣ Dna Ţaga Aurelia, consilier: Vreau să-i spun domnului consilier Boca, că dacă nu era 
pandemia, erau discuţii şi în momentul de faţă vizavi de legalitate şi de preluare a acelui pavilion. Fiind în 
pandemie şi fiind un consens între primarul de atunci şi Consiliul Judeţean, s-au lăsat orgoliile de o parte 
şi pentru a salva populaţia bolnavă de COVID, s-a ajuns ca în momentul de faţă să fie funcţionale două 
etaje. Ne-a fost de mare folos. De multe ori mă întreb: ce ar fi fost dacă această situaţie nu s-ar fi 
întâmplat, dacă nu am fi fost chiar cu litera legii şi fiecare trăgea… mai ales cei de la Consiliul Local erau 
hotărâţi să nu cedeze acest pavilion. Şi acum mai este sigla cu Spitalul Municipal “Sf. Maria”  deşi el de 
mult este contopit în Spitalul Judeţean, dar a fost foarte bine venit faptul, că am avut unde să izolom 
pacienţii, să le oferim servicii medicale şi să venim în sprijinul populaţiei.  
           ♣ Dna Smarandache Roxana, Consiliul de Administraţie la Spitalul Judeţean de Urgenţă Bacău: 
Vreau să-i mulţumesc domnului Lorenzovici pentru acest material care ne este foarte folositor şi în 
acreditarea ANMSC, suntem în proces de reacreditare ANMSC şi multe din aceste date ne vor folosi şi în 
analizele acelor indicatori pe care trebuie să-i îndeplinim. Referitor la discuţia despre ambulatoriu: cred că 
ştim cu toţii că aceiaşi medici care dau consultaţii în ambulatoriu, dau consultaţii şi în spital, sunt practic 
aceiaşi medici. Deci, cât pot ei să acopere şi partea de ambulatoriu şi partea de spital? Ei pot să aibă 
maxim 10,5 ore pe zi şi de obicei şi le împart între ambulatoriu şi spital. Revenim iarăşi la resursa umană 
ca motiv pentru multe lucruri care se întâmplă, iar explicaţia pentru aceste probleme de resursă umană vin 
şi din legislaţie. Faptul că grila este blocată şi nu s-au putut angaja medici de mult timp şi încă este 
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blocată şi atunci normal că nu putem să angajăm medici în Spitalul Judeţean. Mai este şi o explicaţie: la 
Spitalul Judeţean ca număr de externări sunt 13.000 pe an faţă de celelalte spitale orăşeneşti din judeţul 
Bacău care au 2000, 3000 ş.a.m.d. Acest spital este supraîncărcat, medicii sunt câte odată supraîncărcaţi şi 
de multe ori migrează către spitalele orăşeneşti, pentru că acolo viaţa este mai bună şi au aceleaşi salarii. 
Până când nu va exista o diferenţiere între modul de plată a medicilor din spitalele orăşeneşti faţă de cele 
judeţene, care sunt de cu totul altă anvergură, medicii nu vor fi toţi de acord să lucreze într-un spital 
judeţean şi de aici vin toate problemele în resursa umană.  

♣ Dl Boca Laurenţiu, consilier: Cine este la putere acum, poate să schimbe legislaţia în sensul 
funcţionării mai bune. 
            ♣ Dl Valentin Ivancea, preşedinte: Domnule consilier Boca, să ştiţi că mi-am schimbat părerea 
despre dumneavoastră. Aţi devenit politician. Nu ştiu dacă ţine de putere, dar cred că doamna 
Smarandache Roxana s-a referit în felul următor: datorită unei dispoziţii sau a unui ordin al ministrului, 
faptul că poţi să faci şi gărzi şi să fii şi în ambulatoriu şi faptul că nu s-a separat ambulatoriul de prestarea 
din spital, apar asemenea situaţii. Noi încercăm să rezolvăm problemele în cadrul spitalului judeţean, cu 
legislaţia actuală şi cu ceea ce putem. Eu cred că un regulament foarte bine făcut în care să separe bine 
partea de gărzi stabilită şi programul de ambulatoriu, ulterior gărzile, cred că este rezolvabil, dar asta nu 
se poate face decât într-o colaborare cu personalul medical, care să înţeleagă foarte bine că în ambulatoriu 
este pacient şi în spital este pacient. Eu am semnale pozitive de la ambulatoriu şi de la UPU. Eu personal 
am avut o experienţă în sensul acesta şi să ştiţi că omul poate schimba locul cu o anumită acurateţe, cu 
profesionalism. Să ştiţi că eu am primit şi mesaje bune despre activitatea UPU şi despre activitatea din 
ambulatoriu.  
 
   

◄ Nemaifiind alte intervenţii, domnul preşedinte Valentin Ivancea declară închise lucrările 
şedinţei extraordinare convocată de îndată a Consiliului Judeţean  Bacău din data de 10.10.2023,  pentru 
care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 
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